
Strib Lokaludvalg 

Årsmøde, onsdag, d. 11. marts 2015  

Årsberetning 

Udvalgets sammensætning 

Strib Lokaludvalg har i 2014 (til marts 2015) bestået af følgende medlemmer 

• Mogens Kiersgaard Hansen, formand 
• Arne Grabow Johansen, næstformand 
• Karin Riishede, kasserer efter Jørgen Schelde, der ophørte pga. sygdom 
• Vivian Nedergaard T. Brodthagen, sekretær 
• Ninna Hellesøe Lindskov 
• Lars Kaatmann. 

Mødeaktivitet 

Der har i perioden været afholdt 9 møder, herunder et Borgermøde. 

Datoer: 1) 9. april 2014, - 2) 30. april 2014, - 3) 19. juni 2014, - 4) 6. august 2014, - 5) 3. september 2014 
(Borgermødet), - 6) 15. oktober 2014, - 7) 12. november 2014, - 8) 22. januar 2015, - 9) 4. marts 2015.  

Vi har også haft to interne kursusaftener om hjemmesiden – (den 15. juli 2014 og den 18. september 2014). 

De enkelte medlemmer har desuden deltaget i en række andre møder i lokaludvalgs- og kommunalt regi. 

Samarbejdsform: møderne har været præget af en fri og åben dialog, der får alle synspunkter frem uden at 
tabe målet af syne. 

Kontakten med staben v. Sabine Christensen og bl.a. Vibeke Nørby har været regelmæssig og værdifuld. 

Indsatsområder 

Alle Lokaludvalgenes udviklingsplaner er til gensidig inspiration. De nedenstående har været vores 
indsatsområder i 2014. Man kan læse mere om dem under Mødereferater på hjemmesiden. 

1. Hjemmesiden 

De to kursusaftener i hjemmesiden med IT-konsulent Thomas Blomberg fra LAG (Lokale Aktions 
Grupper) har været gode, men hjemmesiden er langt fra god nok. Kommunikationen med borgerne og 
foreningerne skal gøres bedre. Ingen af os har desuden haft ressourcer til fx en á jour føring af byens 
aktiviteter. 

Vi har nu kontakt til faglærer Troels T. Jensen fra Strib Idrætsefterskole ang. elever, der fremover vil kunne 
fungere som webmaster på hjemmesiden, men vi søger i det hele taget en frivillig ad hoc webmaster. 

Lokalhistoriker m.m. Søren Hechmann Andersen har venligst på baggrund af sine bøger om Stribs historie 
skrevet en præsentation af Strib til vores hjemmeside. 



2. Nabohjælp 

Vi afholdt et velbesøgt (ca. 30 personer) Borgermøde om Nabohjælp på Strib Skole den 3. september 2014. 
Der var oplæg ved Kent Mosgaard, Middelfart Politi og stande ved El:con, Kolster A/S og Låsepartner BC. 

Vi udleverede gratis, specialfabrikerede, gule veste med sloganet ”i Strib holder vi ”øje” med hinanden”. 

3. Tilflyttere og bosætning 

I forlængelse af vores møde med Middelfart Kommunes bosætningskonsulent Anne Marie Klausen den 
30.4. 2014 har vi gennemgået indholdet af Tilflytterposerne for at supplere poserne med materiale fra 
Strib fx fra de handlende i byen, fra Biblioteket og foreningerne. 

Fra Sabine Christensen modtager vi løbende lister over månedens tilflyttere til hele kommunen. Vi vil 
gerne tage personlig kontakt til de nye tilflyttere, men det er nok mest realistisk/praktikabelt at lægge en 
lille standard Velkomsthilsen i deres postkasse med henvisning til Strib Lokaludvalgs hjemmeside. 

 
4. Forskønnelse af Stribs strandarealer og flere turister til Strib området 
• Rydning af Nordstrandens Hybenroser. Middelfart Kommune har efter vores ansøgning til Steffan 

Larsen ryddet den offentlige del af Nordstranden fra Nordenbro til Grillhytten for den invasive art 
Rynket rose (Hybenrose) - for på denne måde at bringe Nordstranden tilbage til ”gamle dages” 
indbydende tilgængelighed for borgere og turister 

• ”Tre Punkts Strib”.  Arkitekt Jakob Vedel, Harndrup udviklede i november 2014 et flot materiale 
for os om de tre punkter på Stribs strandarealer, som er særligt attraktive og rekreative, nemlig:  
1) Nordstranden, - 2) Dæmningen ved Røjle Mose og 3) Rudshave eller strandengen ved Strib 

Ro og kajakklub. Der er både tale om udviklingen af nye, konkrete elementer så som 
friluftsscene og sportsfaciliteter med naturlige motionsredskaber - og af gamle historiske 
seværdigheder som kanonstillingen fra Treårskrigen i 1848 og Torpedobådene fra anden 
Verdenskrig. Der er også taget højde for forbindelsesveje imellem de tre punkter. 

• Samarbejde med Smag og Oplev Middelfart v. projektleder Karen Elberg. I samarbejdet med 
Karen Elberg er vi nået frem til flere konkrete forslag til oplevelser – med Smag - på de tre 
ovennævnte punkter (Nordstranden – Dæmningen/Røjle Mose og Rudshave/Strandengen), men også 
generelt i vores område, fx Byvandringer v. Søren Hechmann Andersen og besøg på Automobil- 
museet i Strib samt hos vore lokale kunstnere. En vigtig samarbejdspartner her er selvsagt 
Handels- og Håndværkerforeningens formand Svend Aage Hansen. Forslagene skal kunne indgå i 
Smag og Oplevs Folder for 2015. De kan læses i referatet af mødet onsdag, d. 4. marts 2015.  

Vi er løbende i kontakt med kommunens naturvejleder Lars Johansen om hele indsatsområdet. Der har 
desuden været kontakt til Strib Ro- og Kajakklub v. fmd. Svend Aage West samt Projektgruppen bag et evt. 
kommende Søsportscenter på Strib Bådehavn v. Johannes Gregersen. Plan- og byggechef Jørgen Knudsen 
har været involveret i projektet om Søsportscenteret. Lokaludvalget kan kun have en oplysende rolle. 

På hele turismeområdet skal vi fremover holde Dorthe Trane fra VisitMiddelfart bedre orienteret om 
aktiviteterne i Strib. Vi ønsker også at få en egentlig Strib-guide igen. 

En udvikling af Røjle Klint området i et samarbejde med lokaludvalg RAUKO er en af vore fremtidige 
planer, jf. under dagsordenspunktet Fremtidigt arbejde. 



5. Høringssvar til Middelfart Kommunes Forslag til stiplan 

Efter vores deltagelse i Middelfart Kommunes Borgermøde om Stiplanen den 26. januar 2015 indsendte vi 
d. 7. februar 2015 vores Høringssvar vedr. kommunens visionære forslag til stiplan til Teknik- og 
Miljøforvaltningens sekretariat. Høringssvaret omhandler Stiplanens to hovedområder: 
Transportforbindelser og Rekreative forbindelser. Det kan også læses i sin helhed på hjemmesiden. 

Vi anser Middelfart Kommunes Stiplanforslag for så overordnet, at arbejdet med indsatsområdet 
Forskønnelse af Stribs strandarealer og turisme skal underordnes/koordineres med den lokale udmøntning 
af Stiplanen. 

6. Større trafiksikkerhed 

Vores Høringssvar til Middelfart Kommunes stiplan indeholder også vores holdning til dette punkt.  

Teknisk Udvalg opfyldte på sit møde d. 9.9. 2014 et borgerønske om et Blind vej skilt ved krydsningspunktet 
Røjleklintvej/Kristiansmindevej. Vi fik derimod afslag på vores ansøgning om en fodgængerovergang ved T-
krydset Strib Landevej/Ny Billeshavevej, da denne kunne skabe falsk tryghed. Dette ønske genfremsætter vi 
i Høringssvaret i en ændret form. Samlet foreslår vi følgende trafiksaneringer: 

• En trafikhelle eller en intelligent lyskurve ved Strib Landevej/Ny Billeshavevej 
• En cykelsti eller en cykelbane (30 cm hvid linje) langs hele Strib Landevej 
• En rundkørsel ved krydsningspunktet Strib Landevej/Rudbæksmøllevej og cykelbane på den sidste 
• Samarbejde med RAUKO om en vej/sti mellem Røjle og Strib. 

Konklusion om årets arbejde i forhold til lokaludvalgenes formål: 

• Vi har fungeret som rådgivende organ over for Byrådet og Forvaltningen 
• Vi har taget eller støttet en del initiativer, som gør det attraktivt at bo i Strib området i et samarbejde 

med centrale samarbejdspartnere 
• Vi har synliggjort Lokaludvalgets arbejde gennem referater og samarbejde 
• Vi har medvirket til det brede samarbejde mellem beboere og foreninger i området, men har ikke i 

tilstrækkelig grad udviklet vores hjemmeside til at fremme dette samarbejde. 

Vi har efter evne og mulighed deltaget i det veludviklede, lokale demokrati i Middelfart Kommune.  
Lokaludvalgene er repræsentative organer, hvor alle møder er offentlige. Der skal derfor også findes en 
model for en bedre borgerinddragelse i Strib Lokaludvalgs egne møder. 

Strib Bibliotek har været en god ramme for vores mødeaktivitet. Det er vores håb, at Strib Bibliotek kan 
udvikles til et egentligt Kulturhus i Strib, jf. punktet Fremtidigt arbejde. 

 

På Strib Lokaludvalgs vegne 

 

Mogens Kiersgaard Hansen, formand 

 



 

 


